



الحاقاً بالتعميم رقم (٤٩٥/١/٥) وتاريخ ١٤٤٥/٠١/٠٦هـ.

Appending to GACA Circular No. (495/1/5) Dated 24/07/2023.

To: All airlines operating in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia, including Private Aviation.

إلى: جميع شركات الطيران العاملة بمطارات المملكة العربية السعودية بما يشمل الطيران الخاص.

Subject:

The cancelation of (Work- Visit- Residence) visa stickers issued by some of the Kingdom's Embassies and Diplomatic Missions.

الموضوع:
إلغاء لاصق تأشيرات (العمل- الزيارة- الإقامة) الصادرة من بعض السفارات وممثليات المملكة.

Reference:

1. Article No. (23) of the Civil Aviation Law.
2. Gaca Circular No. (495/1/5) Dated 24/07/2023.
3. Gaca Circular No. (38890/5) Dated 18/04/2023.

١. المادة رقم (٢٣) من نظام الطيران المدني.
٢. تعميم الهيئة رقم (٤٩٥/١/٥) وتاريخ ١٤٤٥/٠١/٠٦هـ.
٣. تعميم الهيئة رقم (٣٨٨٩٠/٥) وتاريخ ١٤٤٤/٠٩/٢٧هـ.

Background:

Appending to the issued GACA Circular regarding the cancelation of (Work-Visit-Residence) visas sticker issued by the Kingdom's Embassies and Diplomatic Missions in some countries; the following countries have been added: (Ethiopia - Iran - United Kingdom - Bahrain - Kuwait - China - Qatar - Tunisia - United States of America - France - Nigeria - Algeria - Iraq - Malaysia), as the mentioned sticker has been replaced by an (A4) size paper containing passenger's visa information.

نبذة:
إحاقاً إلى التعميم الصادر بشأن اعتماد إلغاء لاصق تأشيرات (العمل- الزيارة- الإقامة) الصادرة من بعض السفارات وممثليات المملكة في بعض الدول، تم إضافة الدول التالية: (أثيوبيا - إيران - المملكة المتحدة البريطانية - البحرين - الكويت - الصين - قطر - تونس - الولايات المتحدة الأمريكية - فرنسا - نيجيريا - الجزائر - العراق - ماليزيا) حيث تم استبدال هذا اللاصق بتأشيرة مطبوعة على ورقة مقاس (A4) تتضمن معلومات التأشيرة الخاصة بالمسافر.

Instructions:

1. All airlines are allowed to transport passengers coming to the Kingdom holding (work-visit-residence) visas from the above-mentioned countries, without the need for visas' sticker according to the starting dates of application mentioned in the attachment. Airlines can verify the validity of the visas via the (QR) code printed on an (A4) size paper, which contains the passenger's visa information.
2. The issued visa stickers before the dates mentioned in the attachment are still valid.
3. Failure to comply with circulars issued by GACA is an explicit violation of Government's orders, Legal procedures shall be initiated against the violators who will be held responsible.

- التعليمات:
١. السماح لجميع شركات الطيران بنقل المسافرين القادمين إلى المملكة حاملي تأشيرات (العمل- الزيارة- الإقامة) في الدول المشار لها أعلاه دون وجود لاصق تأشيرات بتواريخ التطبيق المذكورة في المرفق، حيث بالإمكان التأكد من صلاحية التأشيرات عبر رمز الاستجابة السريعة (QR) المطبوعة على ورقة مقاس (A4) والتي تحتوي جميع معلومات التأشيرة الخاصة بالمسافر.
 ٢. التأشيرات اللاصقة الصادرة قبل التواريخ المذكورة في المرفق تعتبر سارية المفعول.
 ٣. إن عدم الالتزام بالتعاميم التي تصدرها الهيئة يعد مخالفة صريحة للأوامر الحكومية وسيتم اتخاذ الإجراءات النظامية بحق المخالف وتحمله المسؤولية المترتبة على ذلك.

Attachment(s): Nil.

المرفقات: لا يوجد.

نائب الرئيس التنفيذي للنقل الجوي والتعاون الدولي

Executive Vice President for Air Transport and International Cooperation

الرقم:

التاريخ:

المرفقات:

الدول	تاريخ التطبيق
أثيوبيا	١٥/٠٢/١٤٤٥هـ ٣١/٠٨/٢٠٢٣م
إيران	٢٦/٠٢/١٤٤٥هـ ١١/٠٩/٢٠٢٣م
المملكة المتحدة البريطانية	٢٨/٠٢/١٤٤٥هـ ١٣/٠٩/٢٠٢٣م
البحرين	٠٣/٠٣/١٤٤٥هـ ١٨/٠٩/٢٠٢٣م
الكويت	٠٥/٠٣/١٤٤٥هـ ٢٠/٠٩/٢٠٢٣م
الصين	١٠/٠٣/١٤٤٥هـ ٢٥/٠٩/٢٠٢٣م
قطر	١٢/٠٣/١٤٤٥هـ ٢٧/٠٩/٢٠٢٣م
تونس	١٧/٠٣/١٤٤٥هـ ٠٢/١٠/٢٠٢٣م
الولايات المتحدة الامريكية	١٩/٠٣/١٤٤٥هـ ٠٤/١٠/٢٠٢٣م
فرنسا	٢٤/٠٣/١٤٤٥هـ ٠٩/١٠/٢٠٢٣م
نيجيريا	٢٦/٠٣/١٤٤٥هـ ١١/١٠/٢٠٢٣م
الجزائر	٠١/٠٤/١٤٤٥هـ ١٦/١٠/٢٠٢٣م
العراق	٠٣/٠٤/١٤٤٥هـ ١٨/١٠/٢٠٢٣م
ماليزيا	٠٨/٠٤/١٤٤٥هـ ٢٣/١٠/٢٠٢٣م